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Aan   Aandeelhouders Groningen Airport Eelde NV 

CC    Raad van Commissarissen 

Datum  16 mei 2019 

Onderwerp    Resultaten eerste kwartaal 2019 Groningen Airport Eelde 
 

 
 
Geachte Bestuurders, 
 
Door middel van dit schrijven brengen wij u graag op de hoogte van de commerciële en financiële 
ontwikkelingen van Groningen Airport Eelde NV (GAE) over het eerste kwartaal van 2019. 
 
Het jaar 2018 eindigde met bijna 242.000 passagiers als een recordjaar. Hoewel de opbrengsten lager waren 
dan begroot, gold dat ook voor de kosten en kwam het resultaat voor belastingen op het begrote niveau van 
uit. Eind 2018 beëindigde Nordica de lijnvluchten naar Kopenhagen en München en 2019 ging dan ook van 
start met een aangepast commercieel ambitieniveau en bijbehorende begroting. Navolgend worden de 
commerciële en financiële resultaten over het eerste kwartaal van 2019 nader toegelicht. 
 
Commercieel 
In het eerste kwartaal zijn meer dan 27.000 passagiers vervoerd, 4% minder dan begroot. Van maand tot 
maand zijn verschillen zichtbaar. Waar in februari de route naar Londen het nog 15% beter deed dan verwacht 
en 4% meer charterpassagiers zijn vervoerd dan verwacht, liet maart het tegenovergestelde beeld zien.  
 
Begin maart is AIS Airlines, een op Lelystad gevestigde Nederlandse maatschappij die ook een vliegschool (AIS 
Flight Academy) heeft, gestart met de tweemaal daagse vluchten naar Kopenhagen met een 18-zitter. Zij richt 
zich met name op de zakelijke reiziger. 
 
De frequentie van de route naar Londen is in het eerste kwartaal aangepast naar tweemaal daags, waarbij het 
toestel ‘s nachts niet langer op GAE is gestationeerd. Vooral de vroege ochtendvluchten waren vorig jaar 
slecht bezet en het aanpassen van de frequentie door Stobart heeft niet tot een uitval van de vraag geleid. De 
bezettingsgraad is ten opzichte van 2018 verbeterd omdat het nieuwe schema blijkbaar beter bij de behoefte 
van de markt aansluit. 
 
De Kanaaleilanden zijn voor 2019 een nieuwe bestemming en door de markt bijzonder goed ontvangen. Deze 
eerste korte serie was nog voor de eerste vlucht volledig uitverkocht en touroperator Sunair heeft direct 
aangegeven voor 2020 een langere serie te willen aanbieden.  
 
Daarnaast hebben een aantal touroperators aangegeven GAE te zullen gebruiken voor korte series 
chartervluchten omdat andere Nederlandse luchthavens vol zitten. Helvetic gebruikt GAE voor het vervoeren 
van Zwitserse cruise-passagiers en Aegean vliegt een korte serie naar Dubrovnik die oorspronkelijk vanaf een 
andere luchthaven stond gepland. 
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In maart mocht GAE weer een Boeing 747 met Amerikaanse militairen ontvangen, die in april via GAE weer 
zijn vertrokken in een Boeing 767 nadat ze aan de internationale oefening ‘Frisian Flag’ hadden meegedaan. 
GAE heeft laten zien dat zij goed in staat is om dit soort grote (wide-body) toestellen en bijzondere vluchten 
correct en veilig af te handelen. In januari is een groep Nederlandse militairen op GAE teruggekeerd van een 
missie uit Litouwen. 
 
Het aantal vliegbewegingen lag in het eerste kwartaal 11% onder de prognose, wat volledig te verklaren valt 
vanuit het klein verkeer (general aviation). Dit is zeer weersafhankelijk en het aantal vluchten volgt een grillig 
patroon. De traumahelikopter maakte 500 vluchten zoals verwacht maar de lesvluchten bleven 26% achter. 
Veel lesverkeer is momenteel afkomstig van Lelystad Airport en het lesverkeer neemt naar verwachting de 
komende maanden weer toe. 
 
Financieel 
Onderstaand treft u de financiële stand van zaken over het eerste kwartaal van 2019 aan. De forecast is 
gebaseerd op de werkelijke cijfers van het eerste kwartaal plus de begroting voor de overige drie kwartalen. 
 

 
 
Het lager dan begrote aantal vervoerde passagiers vertaalt zich ook door in lagere opbrengsten dan begroot, 
wat vooral zichtbaar wordt in de havengelden. De havengelden komen over het eerste kwartaal 15% lager uit. 
De overige opbrengsten liggen bijna 6% lager dan de begroting. De brandstofverkopen ontwikkelen zich goed 
en het parkeren blijft maar licht achter bij de ambitieuze doelstelling. In totaal bleven de opbrengsten 11% 
achter bij de doelstelling. 
 
De kostenontwikkeling was gunstig, met name voor personeelskosten en overige kosten. Door de inzet van 
een flexibele schil kan snel worden ingespeeld op actuele ontwikkelingen en bleven personeelskosten beperkt. 
Ten opzichte van 2018 zijn veel bezuinigingen doorgevoerd, met name op onderhoud. Onderhoudskosten en 
promotiekosten vallen gunstig uit ten opzichte van de begroting. De energiekosten vallen tegen door stijgende 
energiebelasting. De totale kosten vallen over het eerste kwartaal 7% lager uit dan begroot. 

Winst- en Verliesrekening (€) Begroot Realisatie Begroot Forecast

tm Q1 2019 tm Q1 2019 2019 2019

Bedrijfsopbrengsten

Havengelden 561.523 480.053 3.383.000 3.301.437

Opbrengst Gebouwen & Terreinen 139.705 129.372 588.000 577.268

Brandstofverkopen 43.197 42.417 205.000 204.520

Overige Bedrijfsopbrengsten 119.536 113.511 702.000 695.975

TOTAAL OPBRENGSTEN 863.961 765.353 4.878.000 4.779.199

Bedrijfslasten

Personeelskosten 745.413 708.068 3.097.000 3.206.819

Afschrijvingskosten 129.015 130.405 517.000 517.451

Overige bedrijfskosten 349.050 299.218 1.499.000 1.300.422

TOTAAL BEDRIJFSLASTEN 1.223.478 1.137.690 5.113.000 5.024.692

BEDRIJFSRESULTAAT -359.517 -372.337 -235.000 -245.492

Rente 0 30 0 30

RESULTAAT -359.517 -372.307 -235.000 -245.462
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In totaal komt het resultaat over het eerste kwartaal € 13.000 lager uit dan begroot.  
 
De kosten en opbrengsten van de luchthaven volgen een seizoenpatroon met een piek in de zomermaanden 
voor zowel kosten als opbrengsten. Het zomerschema zorgt voor een verzwaring van de operationele lasten 
maar ook voor een stijging van de inkomsten. Het is op dit moment nog te vroeg om aannames te doen over 
het verdere verloop van het jaar en er zijn geen aanwijzingen voor structurele wijzigingen ten opzichte van de 
begroting. Daarom ligt de verwachting voor de rest van het jaar in lijn met de begroting. Extra series vluchten 
zijn een meevaller maar in de kosten zijn ook tegenvallers mogelijk in verband met correctief onderhoud van 
verouderde bedrijfsmiddelen. Als gevolg van een hoog ziekteverzuim nemen de personeelskosten naar 
verwachting toe. Mede daardoor is nog geen direct zicht ontstaan op een verbetering van het resultaat. Dat 
neemt niet weg dat inspanningen worden verricht om het resultaat verder te verbeteren, waarbij actief naar 
nieuwe kansen en markten wordt gezocht voor zowel luchtvaart als vastgoed. 
 
Ook voor de investeringen worden meevallers en tegenvallers verwacht, voornamelijk door stijgende 
marktprijzen voor technische installaties en manuren, maar er is nog geen beeld ontstaan dat op totaalniveau 
afgeweken wordt van de begroting.  
 
Overige ontwikkelingen 
De markt voor luchtvaart wordt momenteel gekenmerkt door onzekerheid over veranderende 
omgevingsfactoren. Vooral de uitgangspunten van de Luchtvaartnota 2020-2050 die het Ministerie van 
Infrastructuur en Waterstaat eind dit jaar zal voorleggen, en de onduidelijkheid rondom de opening van 
Lelystad Airport, maken dat luchtvaartmaatschappijen en touroperators nog alle opties open houden. Daarom 
is er nog geen definitief winterschema 2019-2020. Het failliet van de Britse regionale luchtvaartmaatschappij 
BMI en de terughoudendheid van andere maatschappijen hebben er toe geleid dat gevoerde gesprekken over 
hub-verbindingen tot nu toe nog niet tot een concrete invulling van die ambitie hebben geleid. 
 
Groningen Airport Eelde is met de andere gereguleerde luchthavens en de Nederlandse Vereniging van 
Luchthavens zich een mening aan het vormen over de uitgangspunten voor de Luchtvaartnota 2020-2050. Zij 
stelt zich daarbij op het standpunt dat de toekomstige vraag naar luchthavencapaciteit en het feit dat andere 
Nederlandse luchthavens nu al hun grenzen bereiken, het noodzakelijk maken dat de toekomstige aansturing 
van de Nederlandse luchthavens vanuit de gedachte van één systeem dient plaats te vinden. De series 
chartervluchten die nu al uit zijn geweken naar GAE zijn illustratief voor de druk op de capaciteit bij en de 
verbondenheid van de nationale luchthavens. 
 
Omdat als gevolg van de ontdekte fouten in de berekeningen voor Lelystad Airport nog geen definitieve 
berekeningen voor de geluidsruimte beschikbaar zijn gesteld en dus nog geen Milieu Effect Rapportage kan 
worden opgesteld, kan op dit moment nog geen beslissing worden genomen over het aanvragen van een 
nieuw Luchthavenbesluit. We zijn met het Ministerie in overleg over het juiste moment van aanvragen, mede 
om aansluiting te houden met de uitgangspunten van de Luchtvaartnota 2020-2050. 
 
De voorbereidingen voor het realiseren van een zonnepark van 19 hectare met meer dan 63.000 panelen door 
Groenleven zijn afgerond. Begin mei is gestart met het aanleggen van het zonnepark, dat naar verwachting in 
november operationeel zal zijn. Het realiseren van een met zonnepanelen te overdekken passagierscorridor 
van 400 meter die de luchthaven in staat stelt haar eigen elektrische energieverbruik volledig op te wekken 
maakt deel uit van dit project. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
J.M. van de Kreeke 
Directeur 


